國立臺灣師範大學設計學系碩士班修業暨學位考試規定 National Taiwan Normal University Department of Design Master's Program Completion and Degree Exam Regulations

101年4月20日設計學系第5次系所合併會議討論通過 101年5月25日設計學系第6次系所合併會議討論通過 101年6月15日設計學系第7次系所合併會議討論通過 102年6月14日設計學系101學年度第7次系務會議討論通過 102年6月10日設計學系102學年度第8次系務會議討論通過 103年11月7日設計學系103學年度第2次系務會議討論通過 104年1月8日設計學系103學年度第3次系務會議討論通過 105年1月7日設計學系104學年度第4次系務會議討論通過 105年6月23日設計學系104學年度第8次系務會議討論通過 107年6月21日設計學系106學年度第6次系務會議討論通過 108年11月21日設計學系108學年度第2次系務會議討論通過 109年3月5日設計學系108學年度第4次系務會議討論通過 109年4月8日藝術學院108學年度第2學期第1次院課程委員會議討論通過 109年4月22日108學年度第2次教務會議修正通過 110年6月1日109學年度第7次系務會議修正通過 112年6月15日111學年度第4次系務會議修正通過 112年10月18日藝術學院112學年度第1次院課程委員會議討論通過 112年11月1日112學年度第1次教務會議討論通過 113年09月26日113學年度第1次系務會議討論通過 114年3月26日藝術學院113學年度第2學期第1次院課程委員會會議討論通過 114年4月16日113學年度第2次教務會議討論通過

- 第一條 國立臺灣師範大學設計學系(以下簡稱本系)碩士班依據本校「國立臺灣師 範大學學位授予暨研究生學位考試辦法」訂定本規定。
- Article 1 The Master's Program of the National Taiwan Normal University Department of Design (hereinafter the "Department") has established these Regulations in accordance with the National Taiwan Normal University Degree Conferral and Graduate Degree Exam Regulations.
- 第二條 本系碩士班授予之學位名稱為設計碩士 (Master of Design, M. Des.)。
- Article 2 The degree conferred by the Master's Program of the Department is the Master of Design, M.Des.

第三條 選課

- 一、選課規定:本系碩士生第 1 學年每學期修習學分數下限 6 學分,每學期修習學分數最高上限 18 學分。
- 二、本系碩士生選定指導教授後,選修課程應經指導教授同意,並符合學校規定。

Article 3 Course Selection

- 1. Course Selection Rules: Master's students of the Department should take no less than 6 credits and no more than 18 credits per semester in the first school year.
- 2. After the master's students of the Department select their advising

professors, the selected courses shall be subject to the approval of the advising professors and shall also be consistent with the regulations of the school.

第四條 畢業學分與必選修科目

Article 4 Graduation Credits and Required/Elective Courses

一、 各組說明如下:

- 1. Requirements by Division:
 - 「視覺與媒體設計組」或「產品與服務設計組」:
 至少修滿 36 學分方可畢業,其中應包括:
 - (1). 本系規定共同必修6學分,專業分組必選12學分,共同選修與專業 選修12學分。
 - (2). 自由選修學分6學分(自由選修學分含本系開課科目。若選修外系及校際選課科目,需經指導教授同意及主任核可)。
 - (3). 選修本系必選或專業分組必選科目學分數超過規定時,得列為自由選修科目學分數。
 - i. For the Visual and Media Design Division or the Product and Service Design Division:
 - At least 36 credits must be completed before graduation, which must include:
 - (i) 6 common credits required by the Department, 12 credits required by professional division and 12 credits in common elective and professional elective courses.
 - (ii) 6 open elective credits (open elective credits include courses offered by the Department; selection of elective courses offered by other departments and inter-university courses are subject to the approval of the advising professor and head of department).
 - (iii) The number of credits required by the Department or the professional division taken in excess of the minimum requirements may be included as open elective credits.
 - 2. 設計碩士英文組(Master Program in Design):

至少修滿24學分方可畢業,其中應包括:

- (1). 核心選修9學分(若修滿核心選修9學分,多餘學分列入跨域選修學分數。)
- (2). 跨域選修9學分
- (3). 自由選修學分6學分(由指導教授推薦選修中文或英文課程,需經指導教授同意及主任核可)。
- ii. For the Master Program in Design:
 - At least 24 credits must be completed before graduation, which must include:
 - (i) 9 core elective credits (additional core elective credits are included as cross-curriculum credits).
 - (ii) 9 cross-curriculum credits.

- (iii) 6 open elective credits (Chinese or English courses recommended by the advising professor, subject to approval by the advising professor and head of department).
- 二、 論文不計學分數。

Thesis is not included as credits.

三、 碩士生已在原校或他校修習及格之科目與學分得申請列抵免修學分, 至多6學分為限。

Master's students who have taken courses and received credits from the same school or other schools may apply for exemption up to a maximum of 6 credits.

四、 修業科目及學分詳如附件一。

Courses and credits required for graduation are listed in Attachment 1.

第五條 成績

- 一、本系碩士生學業成績採等第制,所修科目學期成績未達 B⁻為不及格, 不給學分。
- 二、論文考試成績以 B- 為及格。
- 三、不及格科目,不得補考,如屬必修、必選修科目,應重修。

Article 5 Scores

- 1. Master's students of the Department receive their scores under a letter grade system. Any score under B- for any course in the semester is a failing score and no credit will be granted.
- 2. The passing score for thesis exam is B-.
- 3. No makeup exam will be offered for any failed course. In the event of required or required elective course, the course must be taken again.

第六條 休學、退學、復學

- 一、本系碩士生之休學、退學與復學,按學校規定處理。
- 二、休學累計以二學年為原則,期滿因重病或特殊事故須再申請休學者,經 專案呈本校核准後酌予延長。
- 三、本系碩士生修業成績有下列情形之一者,應令退學:
 - 1.碩士班修業期限屆滿且已達休學年限無法延長,而仍未修足應修學分數者。
 - 2.碩士學位考試不及格,經重考又不及格者。

Article 6 Leave of Absence, Withdrawal and Reinstatement

- 1. Leave of absence, withdrawal and reinstatement of master's students of the Department shall be in accordance with the regulations of the school.
- 2. Cumulative leave of absence shall not exceed 2 school years in principle. If further extension is required due to serious illness or special event, extension may be approved by the school on case-by-case basis.
- 3. Any master's student of the Department with below scores at the time graduation shall be dismissed from school:
 - i. The graduation deadline for the master's program has expired,

the leave of absence cannot be extended and the student has not received the number of credits required.

ii. The student failed the master's degree exam and further failed a makeup exam.

第七條 修業期限

依本校學則規定,本系碩士班修業期限為 1 至 4 年為限,但因特殊原因經申請核准後得延長修業期限至多 2 年。

Article 7 Graduation Deadline

In accordance with the academic regulations of the school, the graduation deadline for the master's program of the Department is 1 to 4 years, provided that a maximum of 2-year extension may be granted following application and approval based on special reason.

第八條 指導教授

Article 8 Advising Professor

- 一、申請時間:本系碩士生需於每學期期中考前(時間另訂)檢附論文大綱計畫書及論文指導教授同意指導書送系辦申請,由本系審查後公告。 Application Time: Master's students of the Department must submit thesis outline proposals and thesis advisor's consents to the department office before the midterm exam of each semester (date to be established) for the Department's review and publication.
- 二、指導教授資格:以本系專任助理教授以上(或助理教授級專業技術人員)教師為主,本系碩士生若有其他特殊專長需要,經系務會議審查後,得申請一位校外副教授或副教授級專業技術人員以上教師共同指導。 Qualification of Advising Professor: Mainly lecturers of full-time assistant professor level and above (or professional technical personnel of assistant professor level) of the Department. If any master's student of the Department requires other expertise, following the review of the department meeting, an external lecturer of associate professor or professional technical personnel of associate professor level or above may serve as co-advisor.
- 三、 更換論文指導教授原則:由指導教授或碩士生提出書面申請,經系務 會議審議。更換以一次為限,且須於學位考試至少 6 個月前提出申 請。

Principle for Changing Thesis Advisor: A written application should be filed by the advising professor or master's student for review by the department meeting. There shall be no more than one change and the application must be filed at least 6 months before the degree exam.

四、指導教授與其指導碩士生人數之師生比例:

本系專任老師指導各班別碩士生每學年度以 6 名為上限,超出名額上限時,依平均分配之原則,經系務會議核准後,得彈性調整。

Ratio between advising professor and number of advised master's students:

Full-time lecturers of the Department shall advise no more than 6

master's students in each class per school year. Beyond this limit, flexible adjustment may be made based on equal allocation and following the approval of the department meeting.

第九條 畢業論文及作品審查

- 一、本系碩士生於指導教授選定後次學期起至申請學位考試前,需通過畢業 論文及作品審查,共計2次,含第1次論文提案審查及第2次論文 進度審查。審查不及格者於次一申請日期申請補審。
- 二、碩士生應自行提出申請,申請日期為每年9月1日至9月20日、2月1日至2月20日。每次審查間隔一學期(含)以上,且第2次論文進度審查通過6個月後始進行碩士學位考試。
- 三、本系碩士生需於第1次論文提案審查申請前修習並通過「學術研究倫理 教育研習」檢定測驗。

Article 9 Graduation Thesis and Project Review

- 1. Master's students of the Department must pass the graduation thesis and project review from the semester following the selection of advising professor and before application for degree exam. A total of 2 reviews will take place, including first review on thesis proposal and second review on thesis progress. When a student fails a review, he/she should apply for makeup review on the following application date.
- 2. Master's student should file applications themselves. The application dates are from 1 to 20 September and 2 to 20 February of each year. Each review shall be at least one semester (inclusive) from the last review. The master's degree exam can only take place 6 months after the student passes second review on thesis progress.
- 3. Master's students of the Department must take and pass the Study of Academic Research Ethics Education before seeking first review on thesis proposal.

第十條 學位考試

Article 10 Degree Exam

一、本系碩士生於修畢應修科目及學分數後,應依規定提出碩士畢業創作作品展及碩士學位考試,兩項成績通過後才能畢業。

After completing the required courses and received the credits, master's students of the Department should submit their master's graduation creative project exhibition and take the master's degree exam. Students will only graduate after they pass both endeavors.

二、 申請碩士畢業創作作品展及碩士學位考試應依下列規定辦理:

The application for master's graduation creative project exhibition and master's degree exam shall be in accordance with the following rules:

1. 畢業先前條件:碩士生於提出碩士學位考試申請前,需符合下列(1)至 (4)項目:

Prerequisites to Graduation: Master's students must complete subparagraphs (1) to (4) below before applying for master's degree exam:

(1) 碩士生提出碩士學位考試申請前必須先具備下列 4 項條件至少2項或單項2次:

Before applying for master's degree exam, master's students must first complete at least 2 of the 4 conditions below or complete any of the below conditions twice:

①.在本系就讀期間參加國際級各種設計競賽或徵選(如海報、標誌、包裝、媒體、產品、室內設計等)且獲得入選或優選、佳作以上獎項至少一次之證明者。

Participation in international design competition or invitation (such as poster, logo, packaging, media, product, interior design, etc.) during enrollment period with the Department, with proof of at least one award of "selected", "mention" or "honorable mention".

②.在本系就讀期間在有審查制度之國內外期刊或研討會發表一篇以上與設計相關文章或論文。

Publication of one or more design-related article or thesis in domestic/foreign periodical or seminar with review system during enrollment period with the Department.

③.在本系就讀期間,舉辦公開之個人創作作品展至少一次(非碩士學位畢業創作作品展),作品件數與畢業創作個展件數規定相同,展出作品三分之二以上件數不同於畢業創作作品展,並印製邀請卡、海報或畫冊等,展出計畫書應於展前一個月先提出經本系認可。

At least one public exhibition of individual creative works during enrollment period with the Department (excluding master's degree graduation creative work exhibition). The required number of pieces exhibited is the same as the requirement for graduation exhibition of individual creative works. At least 2/3 or the works exhibited must be different from those covered by the graduation exhibition. Invitation cards, posters or booklets, etc. must be printed. The exhibition proposal should be submitted to the Department for approval one month before the exhibition.

④.擔任本系科技部專題研究計畫或產學合作等案之研究助理,參與期間總計達 6個月次(含)以上者。

Participation in project study program or industry-academic project organized by the technical department of the Department as research assistant for a total of 6 months (inclusive) or more.

以上證明或論文、個展、參與專案之認定若有模糊,擬召開臨時系務會 議由全體教師共同決議裁訂之。

除上列規定外,其他條件並應由各指導教授額外另定。

In case of ambiguity in the determination of the above proof, thesis, individual exhibition or project participation, an extraordinary department meeting will be convened for a decision to be made through resolution by all lecturers.

In addition to the above requirements, other conditions will be further determined by each advising professor.

(2) 已完成學位考試但未於學位考試當學期畢業離校者(不含赴國外交換學生、修教育學程者),於次學期離校之每一學期應發表一篇研討會論文。

If the student has completed the degree exam but does not graduate in the same semester during which the degree exam took place (excluding exchange student overseas and students in educational program), one seminar thesis should be published for each following semester until the student leaves school.

(3) 本國籍及陸生應於申請學位考試前通過全民英檢中級複試、本校英語 會考成績 110 分、本校英語閱讀適性測驗 Lexile 成績達750L分以上、 TOEIC 650 分、IELTS 5.0 (含)以上、培力英語能力檢定測驗 (BESTEP) 聽讀測驗總分達140分(含)以上 (或符合教育部93.9.30台社(一) 字第 0930123968A號書函公布)之同等級英文檢定考試或通過 JLPT 日本語 能力試驗 2級(含)以上日語檢定考試。

Before applying for the degree exam, domestic and Mainland Chinese students must pass English level certification exam such as GEPT intermediate second exam, NTNU English exam with a score of 110, NTNU English reading aptitude test Lexile with at least 750L, TOEIC 650, IELTS 5.0 (inclusive) and above, BESTEP listing/reading test with total score of 140 (inclusive) or above (or qualified under Ministry of Education Letter Tai-She-(I)-Zi No. 0930123968A dated 20 September 2004) or pass JLPT Japanese level 2 (inclusive) or higher certification exam.

未符合者,應於申請學位考試前通過「本校精進英語課程」之「精進 3+ETS Criterion 寫作測驗」課程、或依據「本校外語能力暨補救教學方 案實施辦法」修習完成線上英文文法課程中初級(600L)課程等級或修完本 院開設之院共同英語專業課程6學分得採認之(選修本院共同英語專業 課程列為外語語言能力,該學分不計入畢業學分)或投稿並刊登於外文 期刊一篇或參加國際研討會並以外文進行口頭發表一篇(須於發表前 將外文全文送指導教授審核通過)。

If a student fails the exam, before applying for the degree exam, the student must pass the "Advanced 3+ETS Criterion writing test" course under the NTNU Advanced English Program, or complete the medium/basic level (600L) online English grammar course in accordance with the Implementation Rules for NTNU Foreign Language Capability and Remedy Teaching Proposal, or complete 6 credits of common English professional courses offered by the Department (selection of common English professional course offered by the Department is recognized as foreign language capability and the credits are not included as graduation credits), or publish one particle in a foreign periodical or participate in an international seminar with one verbal presentation in a foreign language (full text of the foreign-

language article should be submitted to the advising professor for approval before publication).

「視覺與媒體設計組」或「產品與服務設計組」之外籍生或僑生應於申請學位考試前通過華語文能力測驗中等等級(TOCFL level3 B1)。

Before applying for the degree exam, foreign students or overseas Chinese students in the Visual and Media Design Division or the Product and Service Design Division must pass the Chinese language test with TOCFL level3 B1.

(4) 在學期間出席本系主辦之活動(研討會、論壇、工作坊、講座、國際學術或海外交流活動等,課堂演講不採計)並有證明。「視覺與媒體設計組」或「產品與服務設計組」碩士生需參加至少8次;設計碩士英文組(Master Program in Design)碩士生至少4次。

Proof of participation in the events (seminars, sympodium, workshops, conferences, international academic, or overseas exchange events, etc., excluding classroom speeches) organized by the Department during enrollment with the school. Master's students in the Visual and Media Design Division or the Product and Service Design Division must have participated at least 8 times. Master's students in the Master Program in Design must have participated at least 4 times.

2.每年 4 月底或 11 月底前提出碩士學位考試申請,依本校行事曆規定完成碩士學位考試。

Applications for master's degree exam are filed at the end of April or at the end of November every year and should be completed in accordance with the school calendar.

3. 碩士生應於畢業展前提出畢業創作作品展展出計畫書申請(含決定聯展 或個展、展出之場地,預計展出時間、場地佈置、展出之畢業創作數位作 品集、海報、邀請卡、.....等) 均由展出者自行規劃,展出計畫書需經指 導教授同意。

Before the graduation exhibition, master's students should submit their graduation creative work exhibition proposals (including the decision on joint or individual exhibition, exhibition site, contemplated exhibition time, site setup, digital compilation of graduation creative works to be exhibited, poster, invitation card, etc....), which shall be fully organized by the exhibitors. The exhibition proposal must be approved by the advising professor.

 4. 畢業創作作品展要求:本系碩士生需辦理畢業創作作品聯展或個展, 規定如下:

Requirements of graduation exhibition of creative work: Master's students of the Department must organize a joint or individual exhibition that meets below requirements:

- (1) 聯展:展出作品件數詳下列規定 Joint Exhibition: The required number of works is as follows.
- ①.視覺傳達設計(含平面設計、包裝設計等):送繳 8 件以上作品,並提出相關輔助說明。
- ②.多媒體設計(含網頁設計、電腦動畫短片等):送繳2件以上作品,作品播放時間長短不限,並提出相關輔助說明。
- ③. 產品設計(含產品設計、工藝設計等):送繳 3 件以上作品,並提出相關輔助說明。
- ④. 環境空間設計(含建築設計、都市設計、室內設計、景觀設計等): 送繳 1件以上作品,並提出相關輔助說明。
- ⑤.展出作品數量應經指導教授核可。
- a. Visual communication design (including print design, packaging design, etc.): At least 8 pieces of work to be submitted together with relevant explanation.
- b. Multimedia design (including webpage design, computer animated short film, etc.): At least 2 pieces of work to be submitted together with relevant explanation, with no limit on broadcasting time.
- c. Product design (including product design, craftsman design, etc.): At least 3 pieces of work to be submitted together with relevant explanation.
- d. Environmental space design (including architectural design, urban design, interior design, landscape design, etc.): At least 1 piece of work to be submitted together with relevant explanation.
- e. The number of works to be exhibited should be approved by the advising professor.
- (2) 個展:展出作品件數詳下列規定 Individual Exhibition: The required number of works is as follows.
- ①.視覺傳達設計(含平面設計、立體設計、包裝設計等):送繳 15 件以上作品,並提出相關輔助說明。
- ②.多媒體設計(含網頁設計、電腦動畫短片等):送繳3件以上作品,作品播放時間長短不限,並提出相關輔助說明。
- ③. 產品設計(含產品設計、工藝設計等):送繳 5 件以上作品,並提出相關輔助說明。
- ④. 環境空間設計(含建築設計、都市設計、室內設計、景觀設計等): 送繳 3件以上作品,並提出相關輔助說明。
- ⑤.展出作品數量應經指導教授核可。
- a. Visual communication design (including print design, packaging design, etc.): At least 15 pieces of work to be submitted together with relevant explanation.
- b. Multimedia design (including webpage design, computer animated short film, etc.): At least 3 pieces of work to be submitted together with relevant explanation, with no limit on broadcasting time.

- c. Product design (including product design, craftsman design, etc.): At least 5 pieces of work to be submitted together with relevant explanation.
- d. Environmental space design (including architectural design, urban design, interior design, landscape design, etc.): At least 3 pieces of work to be submitted together with relevant explanation.
- e. The number of works to be exhibited should be approved by the advising professor.
- (3) 以上個展或聯展均應印製邀請卡、海報、另需製作畢業創作數位作品 集(含個人e-portfolio),並公佈於本系指定之網址。

For the individual or joint exhibitions above, invitation cards and posters must be printed. A digital compilation of graduation creative works (including personal e-portfolio) must also be prepared and published on the website designated by the Department.

(4) 畢業創作作品展若有未盡事項另提系務會議討論。

Any other matter related to the graduation creative work exhibition should be submitted to the department meeting for discussion.

5. 碩士學位考試與碩士畢業創作作品展需同時舉行,展出者另應於作品 展出地點自行準備論文口試場地,若有特殊情形,於作品展出前 40 天,經 指導教授同意,碩士學位考試得延後舉行,並依據本校相關規定辦理。

The master's degree exam and master's graduation creative work exhibition should take place at the same time. The exhibitors should arrange the location for thesis defense on the exhibition site. In special situations and with the consent of the advising professor 40 days before the exhibition, the master's degree exam may be postponed and carried out in accordance with relevant regulations of the school.

6. 碩士學位考試申請時應檢具下列文件,並於考試前 40 天送系辦公室 提出申請:

The following documents should be submitted in the application for master's degree exam and the application should be filed with the department office 40 days before the exam:

- (1)歷年成績表一份
- (2)論文初稿一份(以中文撰寫為原則,得以英語撰寫但需檢附中文摘要)
- (3)論文口試計畫書一份
- (4)線上剽竊系統之論文原創性報告一份。(論文檢測系統Turnitin檢查結果 論文全文需低於20%,若有未盡事宜,另提相關會議討論。)
- (5)學位論文學術倫理聲明書一份
- (1)One copy of transcripts covering all past years.
- (2)One initial draft of the thesis (to be written in Chinese in principle or drafted in English but with a Chinese summary).
- (3)One copy of the thesis defense proposal.
- (4)One copy of thesis originality report from the online plagiarism

verification system (thesis detection system Turnitin result from full-text verification of the thesis must be lower than 20%; any other matter to be submitted to relevant meeting for discussion).

- (5)One statement of degree thesis academic ethics statement.
- 7. 本系碩士學位考試含【口試表現】、【展出作品】、【學位論文】三項評分。

The master's degree exam of the Department includes 3 scores - "defense performance", "exhibition work" and "degree thesis".

8. 【口試表現】、【展出作品】、【學位論文】三項內之單項分數其中之一未達 B 者或不通過,需依指導教授指定於次學期舉行碩士學位考試。

If the student receives a score below B- or fails to pass any one of the three parts – "'defense performance", "exhibition work" and "degree thesis" – the advising professor should assign the master's degree exam in the following semester.

9. 碩士生應於學位考試後經指導教授確認已完成應修改之學位論文內容始辦理離校手續。

After the degree exam, master's students shall only carry out departure procedure after the advising professor has confirmed completion of the revisions to be made to the degree thesis.

三、 碩士學位考試委員為 3 至 5 人,校外委員須達(含)三分之一以上, 並應具備助理教授以上(含助理教授級專業技術人員)資格,由系主任指定校 外委員為召集人。學位考試方式以口試行之,以視訊方式進行者,需經系務 會議通過,並應全程錄影存檔。

The master's degree exam committee includes 3 to 5 members, with at least 1/3 (inclusive) external members and with assistant professor level and above (including professional technical personnel of assistant professor level). The head of department will designate an external member as the chairman. The degree exam will be carried out in a verbal manner through video conference and will be subject to approval by the department meeting. Full video recording will be made and kept on file.

四、學位考試後,應俟本系碩士生繳交附有口試委員簽字同意之論文,始得將本系碩士學位考試成績送教務處登錄。論文最後定稿繳交期限,第一學期為2月底、第二學期為8月底。逾期仍未達修業年限者則次學期仍應註冊、選課,並於該學期繳交論文最後期限之前繳交,屬該學期畢業。至修業年限屆滿時仍未繳交論文者,視為未通過畢業條件,應依規定退學。

After the degree exam, the master's student of the Department should submit a thesis with approval signatures by members of the verbal exam committee before the score of the master's degree exam will be sent to the department of academic affairs for registration. The deadline for submission of final version of the thesis is the end of February in the first semester and the end of August in the second semester. In case of delay and if the graduation deadline has not yet expired, the student should still enroll and select courses in the following semester and the thesis to be submitted before the final

thesis deadline of the relevant semester. The graduation will take place in such semester. If the graduation deadline has expired and the student has not yet submitted the thesis, it shall be deemed that the student has failed to meet the conditions for graduation and the student will be dismissed from school in accordance with the rules.

五、 本系碩士生畢業論文、創作、展演應遵守著作權法相關條款之規定, 碩士生除需負完全責任外,如發現有抄襲或舞弊情事,經調查屬實者,應予 撤銷,並公告註銷其已發之學位證書;其有違反其他法令者,並應依相關法 令處理。

Graduation thesis, creative work and exhibition/performance by master's students of the Department shall be consistent with applicable provisions of the Copyright Act. Master's students shall undertake full responsibility. In case of plagiarism or cheating, as confirmed through investigation, the thesis, work or exhibition/performance shall be cancelled and any degree certificate already issued shall be revoked by public announcement. In case of breach of any other legislation, the event will be handled in accordance with applicable legislation.

- 第十一條 本規定適用 114學年度(含)以後入學新生,未盡事項悉依本校相關法規 辦理。
- Article 11 These Regulations are applicable to new students admitted after the 2025 school year (inclusive). Anything that is not fully stipulated will be handled in accordance with applicable regulations of the school.
- 第十二條 本修業規定涉學位授予等畢業條件之規定,經本系系務會議及學院相關會 議通過後,送教務會議審議;其餘各項規定經本系系務會議通過後,送 教務處備查,修正時亦同。
- Article 12 The provisions in these graduation regulations in relation to graduation conditions such as the conferral of degrees, etc. are approved by the department meeting of the Department and relevant meeting of the college and then submitted to the academic affairs meeting for review. The remaining provisions are approved by the department meeting of the Department and submitted to the department of academic affairs for records. The same is applicable in the event of amendment.

附件一 國立臺灣師範大學設計學系碩士班修業科目及學分說明 Attachment 1 National Taiwan Normal University Department of Design Master's Program Completion Course and Credit Requirements

適用入學年度	組別	必修學分	選修學分	畢業應修總學分
	「視覺與媒體設計 組」或「產品與服 務設計組」		(1)專業分組必選:12(2)共同選修與專業選修:12(3)自由選修:6	36
114	設計碩士英文組 (Master Program in Design)	0	(1)核心選修:9 (2)跨域選修:9 (3)自由選修:6	24

Admission	Division	Require	Elective Credits	Total Credits
Year		d		Required for
		Credits		Graduation
2025	Visual and Media Design Division or Product and Service Design Division	6	(1) Professional division required credits: 12(2) Common elective: 12(3) Open elective: 6	36
	Master Program in Design	0	(1) Core elective: 9(2) Inter-university elective: 9(3) Open elective: 6	24

一、 共同必修;

Common Required Credits:

1.「視覺與媒體設計組」或「產品與服務設計組」

應修必修:6 學分

課程類別碼	科目代碼	科目名稱	學分數
400	VDM 0002	研究方法論 Theory and Approach of Study	3
400	ADM 0000	設計資料統計與分析 Statistic and Data Analysis for Design	3

1. Visual and Media Design Division or Product and Service Design Division

Required Courses: 6 credits

Course Type Code	Subject Code	Subject Name	No. of Credits		
400	VDM 0002	Theory and Approach of Study	3		
400	VDM 0003	Statistic and Data Analysis for Design	3		

2. 設計碩士英文組(Master Program in Design)

應修必修:0學分

2. Master Program in Design

Required course: 0 credit

二、 專業選修:各組選修科目請依每學期開設之選修科目選擇所需要修習之課程。 Professional Elective: For elective courses of each division, please select the courses required among the elective subjects offered in each semester.